



BIOGRAPHY / BIOGRAPHIE

Paul Aterman

Paul Aterman is committed to making justice systems simple, quick and fair – so that they work for the people who need to use them. He served as the Chairperson of the Social Security Tribunal of Canada from 2018 to 2023. Now he offers consulting and training services to tribunals, regulators and government. He also sits as an adjudicator on Ontario's Law Society Tribunal.

He is a lawyer with extensive experience in human rights, immigration and refugee matters, workers' compensation and tribunal management.

Mr. Aterman has held senior positions at the Immigration and Refugee Board of Canada, as a Vice-Chair of the Human Rights Tribunal of Ontario, as well as working at Canada's Privy Council Office.

Mr. Aterman holds a Bachelor of Arts from Oxford University and a Juris Doctor from the University of Toronto. He was called to the Ontario Bar in 1988 and remains a member of the Law Society of Ontario. He volunteers as the Vice Chair of the Board of Directors of the Center for Plain Language, as a member of the Board of Directors of the International Plain Language Federation, as a member of CCAT's Tribunal Excellence Committee...and as a gardener at the Shepherd's of Good Hope community garden.

Paul Aterman s'est engagé à rendre les systèmes judiciaires simples, rapides et équitables, afin de faciliter leur utilisation. Président du Tribunal de la sécurité sociale du Canada de 2018 à 2023, il propose aujourd'hui des services de consultation et de formation aux tribunaux, aux régulateurs et aux gouvernements. Il siège également en tant qu'arbitre au Tribunal du Barreau de l'Ontario.

M. Aterman est un avocat qui possède une grande expérience dans les domaines des droits de la personne, de l'immigration et des réfugiés, de l'indemnisation des accidents du travail et de la gestion des tribunaux.

Il a occupé des postes de direction à la Commission de l'immigration et du statut de réfugié du Canada, en tant que vice-président du Tribunal des droits de la personne de l'Ontario, ainsi qu'au Bureau du Conseil privé du Canada.

M. Aterman est titulaire d'un baccalauréat ès arts de l'Université d'Oxford et d'un Juris Doctor de l'Université de Toronto. Il est membre du Barreau de l'Ontario depuis 1988. Il est vice-président du conseil d'administration du Center for Plain Language, membre du conseil d'administration de l'International Plain Language Federation, membre du comité d'excellence du tribunal du CTAC... et jardinier au jardin communautaire des Bergers de l'espoir.



BIOGRAPHY / BIOGRAPHIE

The Honourable David M. Brown

The Honourable David M. Brown is an Arbitrator and Fellow of the Chartered Institute of Arbitrators. He conducts arbitrations and mediations in commercial, energy sector and estates disputes through Docksidecove Arbitration.

He is a former judge of the Court of Appeal for Ontario (2014-2024) and the Ontario Superior Court of Justice (2006-2014) and was the President of the Ontario Superior Court Judges' Association in 2014.

L'honorable David M. Brown

L'honorable David M. Brown est arbitre et membre du Chartered Institute of Arbitrators. Il mène des arbitrages et des médiations dans le cadre de litiges commerciaux, énergétiques et successoraux par l'intermédiaire de Dockside Cove Arbitration.

Juge à la Cour d'appel de l'Ontario de 2014 à 2024 et à la Cour supérieure de justice de l'Ontario de 2006 à 2014, il a été président de l'Association des juges de la Cour supérieure de l'Ontario en 2014.



BIOGRAPHY / BIOGRAPHIE

Frédérique Forget

Frédérique Forget is a lawyer with Justice Pro Bono, where she helps workers across Quebec, providing legal advice and assistance in labour law matters as part of the organization's project to support temporary foreign workers. She also co-coordinates the project, fostering multidisciplinary collaboration with organizations that provide settlement and integration services for newcomers. In addition to one-on-one consultations, she delivers training sessions for workers and partner organizations and draws the attention of government decision-makers to the legal issues workers are facing.

Before joining Justice Pro Bono, Frédérique practised labour law at the law firm Monette Barakett S.E.N.C. for four and a half years. In winter 2023, she volunteered as a legal advisor with Lawyers Without Borders Canada, leveraging her knowledge of labour law to address human rights issues. Her volunteer work opened the door to a consulting role with the International Labour Organization, which she is now fulfilling remotely. Frédérique also sits on the board of directors of the international cooperation organization SUCO.

À titre d'avocate au sein du projet de soutien aux travailleurs étrangers temporaires de Justice Pro Bono, Frédérique fournit conseils et accompagnement juridique en droit du travail aux travailleur·ses se trouvant aux quatre coins du Québec. Elle co-ordonne également le projet afin de collaborer en multidisciplinarité avec des organismes d'accueil et d'intégration des immigrants. Au-delà des consultations individuelles, elle dispense des formations adressées aux organismes partenaires et aux travailleurs·euses et sensibilise les acteurs gouvernementaux quant aux enjeux juridiques vécus par les travailleurs.

Avant de se joindre à Justice Pro Bono, Frédérique a pratiqué le droit du travail au sein du cabinet Monette Barakett snc, durant quatre ans et demi. Au cours de l'hiver 2023, elle a effectué un mandat de volontariat à titre de conseillère juridique volontaire pour Avocats sans frontières Canada, au cours duquel elle a pu mettre ses connaissances en droit du travail à profit dans un contexte de droits humains. Ceci lui a permis d'obtenir un mandat de consultance avec l'Organisation Internationale du Travail, qu'elle poursuit actuellement à distance. Frédérique agit également comme administratrice au sein de l'organisation de coopération internationale SUCO.



BIOGRAPHY / BIOGRAPHIE

Melody Gaukel

Melody Gaukel is Senior Vice President, National Lead, Public Affairs and Government Relations with Proof Strategies Inc. Melody brings over 25 years' experience work with B2B, B2G and B2C clients, including extensive experience in the regulated sectors. She specializes in working with her client's broad stakeholder audiences to develop integrated programs, marrying different disciplines in marketing and communications, public affairs and government relations to deliver exceptional results. This work is often built from the Proof Strategies CanTrust Index™, which measures Canadians perception of trust in key sectors and how to build trust.

Melody has deep experience working with regulated sectors such as energy, real estate development, arts & culture, standards and more. Some of the clients she has worked with include the Ontario Energy Board, Electrical Safety Authority, RECO, TICO, IESO, NWMO, SOCAN, Canadian Standards Authority. She also works with a wide range of private sector clients including Loblaw, The Home Depot, Nestle Canada, Accor Hotels & Resorts, Moneris.

Melody is a Durham College Alumna of Distinction and an Ontario Premiers Outstanding College Graduate nominee. She has also won numerous awards from IABC and CPRS throughout her career.

Melody est première vice-présidente, responsable nationale des affaires publiques et des relations gouvernementales chez Proof Strategies Inc. Elle possède plus de 25 ans d'expérience dans le commerce interentreprises, le commerce entreprises-gouvernement et le commerce grand public, y compris une grande expérience dans les secteurs réglementés. Sa spécialité est de collaborer avec les vastes publics de ses clients en vue d'élaborer des programmes intégrés et de combiner différentes disciplines dans les domaines du marketing, de la communication, des affaires publiques et des relations gouvernementales, afin d'obtenir des résultats exceptionnels. Ce travail s'appuie souvent sur l'indice CanTrust de Proof StrategiesMD, qui mesure la confiance de la population canadienne envers des secteurs clés et la manière de la renforcer.

Melody possède une grande expérience des secteurs réglementés, comme l'énergie, le développement immobilier, les arts et la culture, les normes, etc. Elle a notamment travaillé avec la Commission de l'énergie de l'Ontario, l'Office de la sécurité des installations électriques, le Conseil ontarien de l'immobilier (COI), l'Organisme de réglementation de voyage de l'Ontario (TICO), la Société indépendante d'exploitation du réseau d'électricité (SIERE), la Société de gestion des déchets nucléaires (SGDN), la Société canadienne des auteurs, compositeurs et éditeurs de musique (SOCAN) et le Groupe CSA. Elle travaille également avec un large éventail de clients du secteur privé, notamment Loblaw, Home Depot, Nestlé Canada, Accor Hotels & Resorts et Moneris.

Ancienne élève émérite du Durham College, Melody a été sélectionnée pour le Prix du premier ministre remis aux diplômés collégiaux exceptionnels. Tout au long de sa carrière, elle a également reçu de nombreux prix de l'Association internationale des professionnels de la communication (AIPC) et de la Société canadienne des relations publiques (SCRPP).



BIOGRAPHY / BIOGRAPHIE

GRACE KNAKOWSKI

Grace is the Corporate Secretary & Vice President of the Governance & Tribunal Secretariat of the Ontario Securities Commission. She provides leadership and oversight of the Commission's governance framework and administration of the Capital Markets Tribunal. Grace serves on the Commission's senior leadership team, offering legal and governance advice to Board Directors, Adjudicators, and Management. She is Chair of the Capital Markets Tribunal's Securities Proceedings Advisory Committee and is an active member and contributor to the Society of Ontario Adjudicators and Regulators, Council of Canadian Administrative Tribunals, and Governance Professionals of Canada. Prior to joining the Commission, Grace held senior roles with the Law Society of Ontario. She is a member of the Ontario Bar and a graduate of Osgoode Hall Law School and the University of Toronto.

Grace est secrétaire générale et vice-présidente du secrétariat de la gouvernance et du tribunal de la Commission des valeurs mobilières de l'Ontario. Elle assure la direction et la supervision du cadre de gouvernance de la Commission et de l'administration du Tribunal des marchés financiers. Membre de l'équipe de direction de la Commission, Grace offre des conseils juridiques et de gouvernance aux administrateurs, aux arbitres et aux membres de la direction. Membre active de la Society of Ontario Adjudicators and Regulators, du Conseil des tribunaux administratifs canadiens et de Governance Professionals of Canada, elle est présidente du Comité consultatif d'examen de la législation sur les instances en valeurs mobilières du Tribunal des marchés financiers. Avant de rejoindre la Commission, Grace a occupé des postes de direction au Barreau de l'Ontario. Membre du barreau de l'Ontario, elle est diplômée de la Osgoode Hall Law School et de l'Université de Toronto.



BIOGRAPHY / BIOGRAPHIE

Mark Mancini

Mark Mancini is an Assistant Professor at Thompson Rivers University, Faculty of Law. He holds a J.D. from the University of New Brunswick, a LL.M. from the University of Chicago Law School and is currently a PhD candidate at the Peter A. Allard School of Law, University of British Columbia. Mark clerked for Justice Ann-Marie McDonald at the Federal Court in 2017-18.

His research interests include administrative law, the law of judicial review and legislative interpretation. His work has been published in academic journals across Canada and has been cited in courts across the country including the Federal Court of Appeal, British Columbia Court of Appeal and Supreme Court of Canada. Mark is a Senior Fellow with the Macdonald-Laurier Institute, a Research Fellow with the University of British Columbia-Okanagan Centre for Constitutional Studies and is also involved with the BC Council of Administrative Tribunals.

In addition to his research work, Mark is a frequent speaker and contributor to academic conferences and events for lawyers and judges. In service to the profession, Mark writes a weekly newsletter, The Sunday Evening Administrative Review, which is read by close to 1500 lawyers, students, and judges.

Mark est professeur adjoint à la faculté de droit de l'Université Thompson Rivers. Il est titulaire d'un Juris Doctor de l'Université du Nouveau-Brunswick et d'une Maîtrise en droit de l'Université de Chicago. Il est actuellement candidat au doctorat à la Peter A. Allard School of Law de l'Université de la Colombie-Britannique. Mark a effectué un stage auprès de la juge Ann-Marie McDonald à la Cour fédérale en 2017-2018.

Ses recherches portent sur le droit administratif, le contrôle judiciaire et l'interprétation législative. Ses travaux ont fait l'objet de publications dans des revues spécialisées et ont été cités dans des tribunaux à travers le pays, y compris la Cour d'appel fédérale, la Cour d'appel de la Colombie-Britannique et la Cour suprême du Canada. Mark est agrégé supérieur au Macdonald-Laurier Institute et chercheur universitaire au Centre d'études constitutionnelles de l'Université de la Colombie-Britannique (campus Okanagan). Il siège également au BC Council of Administrative Tribunals.

En plus de ses travaux de recherche, Mark participe fréquemment à des conférences universitaires et à des événements à l'intention des avocats et des juges. Dans le cadre de son engagement professionnel, Mark rédige une infolettre hebdomadaire intitulée The Sunday Evening Administrative Review, lue par près de 1 500 avocats, étudiants et juges.



BIOGRAPHY / BIOGRAPHIE

Virginie Massé

Virginie Massé has served as coordinating administrative judge with the Social Affairs Division of the Administrative Tribunal of Québec since January 2018. A lawyer by training, she was an administrative judge with the Commission des transports du Québec from 2013 to 2014, then served as the organization's vice president from 2014 to 2017. From 1998 to 2013, Virginie specialized in transportation law and regularly appeared before administrative tribunals.

Virginie has been a member of CCAT since 2018, playing an active role on the Council's Tribunal Excellence Committee.

Avocate, Virginie Massé est juge administrative coordonnatrice à la Section des affaires sociales du Tribunal administratif du Québec depuis janvier 2018. De 2013 à 2014, elle est juge administrative à la Commission des transports du Québec puis de 2014 à 2017 vice-présidente du même organisme. De 1998 à 2013, Virginie est spécialisée en droit des transports et plaide régulièrement devant les tribunaux administratifs.

Virginie est membre du CTAC depuis 2018 et s'implique activement au sein du comité d'excellence de cette association.



BIOGRAPHY / BIOGRAPHIE

Theresa McGee

Theresa McGee (settler, she/her) is a lawyer and former adjudicator with broad expertise in public law and policy. She has served in a variety of roles with Ontario's Ministry of the Attorney General for over a decade and is currently Counsel in the Ministry's Crown Law Office - Civil.

As a senior adjudicative leader at Tribunals Ontario, Theresa led transformations to enhance the efficiency, transparency, and accountability of administrative justice in the province, with a focus on enhancing access to services for First Nation, Inuit, and Métis individuals.

Early in her career, Theresa worked in the Office of the Chief Justice of the Superior Court of Justice, where she oversaw the Court's Legal Research Facility and advised the Judicial Executive on the administration of civil, criminal, and family justice in Ontario.

Theresa holds a Master of Laws in Administrative Law from Osgoode Hall Law School and a Juris Doctor from the University of New Brunswick Faculty of Law. She is a member of The Advocates' Society and the Thomas More Lawyers' Guild of Toronto, and serves as a Director on the boards of the Council of Canadian Administrative Tribunals and the Bach Children's Chorus of Scarborough.

Theresa McGee (occupante, elle) est une avocate et une ancienne arbitre qui possède une grande expertise en matière de droit public et de politiques publiques. Actuellement conseillère au Bureau des avocats de la Couronne (droit civil) du ministère du Procureur général de l'Ontario, elle a occupé diverses fonctions au sein du ministère pendant plus de dix ans.

En tant que haute responsable décisionnelle de Tribunaux décisionnels Ontario, Theresa a piloté des initiatives de transformation visant à améliorer l'efficacité, la transparence et la responsabilité de la justice administrative dans la province, en mettant l'accent sur l'amélioration de l'accès aux services pour les membres des Premières Nations, les Inuit et les Métis.

Au début de sa carrière, Theresa a travaillé au bureau du juge en chef de la Cour supérieure de justice, où elle a supervisé le service de recherche juridique de la Cour et conseillé les postes élevés de magistrature sur l'administration de la justice civile, pénale et familiale en Ontario.

Theresa est titulaire d'une maîtrise en droit administratif de la Osgoode Hall Law School et d'un Juris Doctor de la faculté de droit de l'Université du Nouveau-Brunswick. Membre de The Advocates' Society et de la Thomas More Lawyers' Guild of Toronto, elle siège au conseil d'administration du Conseil des tribunaux administratifs canadiens et du Bach Children's Chorus of Scarborough.



BIOGRAPHY / BIOGRAPHIE

Parand Meysami

Parand Meysami is a professional engineer with APEGA. She holds a bachelor of science in chemical engineering from Sharif University of Technology in Iran, a master's of science in environmental engineering from the University of Calgary, and a bachelor of laws (LL.B.) in international law and legal studies in environmental law from the University of London. Ms. Meysami was appointed as a full-time hearing commissioner at Alberta Energy Regulatory (AER) since July 2017. Ms. Meysami has been chairing hearing panels, and conducting alternative dispute resolution processes at the AER.

Ms. Meysami has served on the Bow Valley College Board of Governors. Bow Valley College is the largest skill upgrading and development community college in Southern Alberta.

Ms. Meysami also has years of governance experience in non-for-profit and volunteer run organizations. She is a member of the board of directors at the Canadian Council of Administrative Tribunals (CCAT), chair of CCAT Symposium 2025, member of APEGA Discipline committee, and a public member at the Canadian Judicial Council.

Parand Meysami est ingénieure auprès de l'Association of Professional Engineers and Geoscientists of Alberta (APEGA). Elle est titulaire d'un baccalauréat en génie chimique de la Sharif University of Technology en Iran, d'une maîtrise en génie environnemental de l'Université de Calgary et d'un baccalauréat en droit international et études juridiques en droit de l'environnement de l'Université de Londres. Mme Meysami occupe le poste à temps plein de commissaire à l'audience à l'Alberta Energy Regulatory (AER) depuis juillet 2017. À ce titre, elle préside des comités d'audience et mène des processus de résolution alternative des conflits à l'AER.

Mme Meysami siège au conseil d'administration du Bow Valley College, le plus grand collège communautaire du sud de l'Alberta en matière d'amélioration et de perfectionnement des compétences.

Elle possède également des années d'expérience en matière de gouvernance dans des organismes sans but lucratif et gérés par des bénévoles. Elle est membre du conseil d'administration du Conseil des tribunaux administratifs canadiens (CTAC), présidente du colloque 2025 du CTAC, membre du comité disciplinaire de l'APEGA et membre publique du Conseil canadien de la magistrature.



BIOGRAPHY / BIOGRAPHIE

Mario Morin

Mario Morin holds a B.Sc.Soc. (Criminology) and a Bachelor of Laws from the University of Ottawa. He has been a member of the Barreau du Québec since 1989. He practices civil, administrative and social law at the Centre Communautaire Juridique de l'Outaouais and appears before quasi-judicial bodies and ordinary courts of law. He has taught administrative and labour law at the University of Ottawa and the law of persons and administrative law at the École du Barreau. He also helps train new lawyers working for the Commission des Services Juridiques. As part of his community involvement, he advises and provides training to various community organizations and their board members.

Mario Morin détient un B.Sc.Soc. (Criminologie) et une Licence en droit de l'Université d'Ottawa et est membre du Barreau du Québec depuis 1989. Il exerce au Centre Communautaire Juridique de l'Outaouais en droit civil, administratif et social. Il plaide auprès des instances quasi-judiciaires et de droit commun. Il a enseigné le droit administratif et du travail à l'Université d'Ottawa ainsi que le droit administratif et des personnes à l'École du Barreau. Il participe à la formation des nouveaux avocats de la Commission des Services Juridiques. Son implication sociale l'amène à conseiller et former différents organismes communautaires et leur Conseil d'administration.



BIOGRAPHY / BIOGRAPHIE

Tim Moseley

Tim is Chief Adjudicator of the Capital Markets Tribunal, an independent division of the Ontario Securities Commission. He was a full-time Vice-Chair of the OSC, and chair of its Adjudicative Committee, until becoming Chief Adjudicator of the newly created tribunal in early 2022.

Tim has been involved for many years with the Society of Ontario Adjudicators and Regulators (SOAR) Certificate in Adjudication course, and the Advanced Certificate course, both co-presented by Osgoode Professional Development, as a faculty member and volunteer coach, and formerly as a co-Program Director and Hearing Simulation Director. He has taught evidence-related topics and decision writing.

Prior to his appointment to the OSC in 2015, Tim was CIBC's Chief Compliance Officer for over ten years, following two years as Head of the Litigation Group (Canada) in CIBC's Legal Department. Before that he practiced corporate/commercial litigation for twelve years, including six years in private practice, and six years as

Litigation Counsel in the OSC's Enforcement Branch, with the last two of those years as Manager of Litigation. Tim holds a B.A. and an LL.B. from the University of Toronto, an M.B.A. from Queen's University, and the ICD.D designation from the Institute of Corporate Directors, through the Rotman School of Management at the University of Toronto. He was called to the Ontario bar in 1989.

Tim is Co-Chair of the Laskin Moot Court Competition, which annually considers problems involving administrative and constitutional law.

Tim Moseley est arbitre en chef du Tribunal des marchés financiers, division indépendante de la Commission des valeurs mobilières de l'Ontario (CVMO). Il a été vice-président de la CVMO et président du comité d'arbitrage de celle-ci avant de devenir arbitre en chef du nouveau tribunal au début de 2022.

M. Moseley contribue depuis de nombreuses années aux cours menant au certificat en arbitrage et au certificat supérieur de la Society of Ontario Adjudicators and Regulators (SOAR), tous deux dispensés par Osgoode Professional Development (section de perfectionnement professionnel de la faculté de droit de l'Université

Osgoode Hall), à titre de membre du corps professoral et de mentor bénévole, et il était auparavant codirecteur de programmes et directeur des audiences simulées. Il a enseigné des matières ayant trait à la preuve ainsi qu'à la rédaction de décisions.

Avant sa nomination à la CVMO en 2015, M. Moseley a été responsable de la conformité de la CIBC pendant plus de dix ans, après avoir été chef du groupe de litige (Canada) du service juridique de la CIBC. Avant cela, il a exercé dans le domaine du litige en droit des sociétés et des affaires pendant douze ans, dont six en pratique privée et six à titre d'avocat de litige au service de la mise en application de la CVMO, où il a été chef du contentieux pendant les deux dernières de ces années.

M. Moseley est titulaire d'un baccalauréat ès arts (B.A.) et d'un baccalauréat en droit (LL.B.) de l'Université de Toronto, d'un M.B.A. de l'Université Queen's, ainsi que du titre IAS.A décerné par l'Institut des administrateurs de sociétés par l'intermédiaire de la Faculté de gestion Rotman de l'Université de Toronto. Il a été reçu au Barreau de l'Ontario en 1989.

M. Moseley est coprésident du concours de plaidoirie théorique Laskin, qui se penche annuellement sur des problèmes de droit administratif et constitutionnel.



BIOGRAPHY / BIOGRAPHIE

The Honourable Justice Michelle O'Bonsawin

The Honourable Michelle O'Bonsawin was appointed to the Supreme Court of Canada on September 1, 2022. She served as a justice of the Ontario Superior Court of Justice in Ottawa from 2017 to 2022.

Prior to her appointment, Justice O'Bonsawin was General Counsel for the Royal Ottawa Health Care Group for eight years. In this role, she developed a thorough understanding of legal issues related to mental health and performed significant research regarding the use of Gladue principles in the forensic mental health system, appearing before various administrative tribunals and levels of courts, including the Human Rights Tribunal of Ontario, the Consent and Capacity Board, the Ontario Review Board, the Ontario Superior Court of Justice, the Ontario Court of Justice, and the Ontario Court of Appeal. She began her legal career with the legal services at the Royal Canadian Mounted Police and was then Counsel with Canada Post, specializing in labour and employment law, human rights, and privacy law.

Justice O'Bonsawin has taught Indigenous law at the University of Ottawa's Common Law Program and was previously responsible for the Indigenous Relations Program at the Royal Ottawa Health Care Group. She is a frequent guest speaker on Gladue principles, Indigenous issues, as well as mental health, labour, and privacy law. Justice O'Bonsawin is also the author of various publications such as: *A Difficult Road to Justice: The Relationship Between Mental Health and Access to Justice in the McGill Law Journal* (2024); *Access to Justice and Gladue Reports: We All Have a Role to Play in Lawyer's Daily* (2020); *A Principled Approach: Applying Gladue Principles at the Ontario Review Board in the National Judicial Institute Indigenous Law Subject Collection* (2018); *Canada's Bill C-14 [NCR] A Knee Jerk Reaction to Sensationalized Not Criminally Responsible Cases in the Canadian Criminal Law Review* (2016); *Mental Health Checklist: A Guide for Members of the Judiciary* (2016).

Justice O'Bonsawin currently serves as a board member of the Canadian Chapter of the International Association of Women Judges and is co-president of the International Association of Indigenous Judges. She has previously served on the Board of Governors of the University of Ottawa, as well as its Executive Committee, and as a Board member for the Aboriginal Legal Services of the University of Ottawa Legal Aid Clinic. She was an observer member of the Membership Committee of Odanak First Nation and a Board member of the Canadian Institute for the Administration of Justice. She was a Partner Judge for Afghanistan Women Judges with the International Association of Women Judges.

Justice O'Bonsawin holds a Bachelor of Arts from Laurentian University, a Bachelor of Law from the University of Ottawa, a Master of Law from Osgoode Hall Law School, and a Doctorate in Law from the University of Ottawa. She is also the recipient of honorary doctorates from Bishop's University and Laurentian University.

Justice O'Bonsawin grew up in Hanmer, Ontario, a small Francophone town near Sudbury. She is a fluently bilingual Franco-Ontarian and an Abenaki member of the Odanak First Nation.



BIOGRAPHY / BIOGRAPHIE

L'honorable Michelle O'Bonsawin

L'honorable Michelle O'Bonsawin a été nommée à la Cour suprême du Canada le 1^{er} septembre 2022. Elle a été juge à la Cour supérieure de justice de l'Ontario à Ottawa de 2017 à 2022.

Avant sa nomination, la juge O'Bonsawin a été avocate générale au Groupe des services de santé Royal Ottawa pendant huit ans. Dans ce rôle, elle a acquis une compréhension approfondie des questions juridiques liées à la santé mentale et a effectué d'importantes recherches sur l'application des principes énoncés dans l'arrêt Gladue dans le système de santé mentale en contexte judiciaire, comparaisant devant divers tribunaux administratifs et judiciaires, notamment le Tribunal des droits de la personne de l'Ontario, la Commission du consentement et de la capacité, la Commission ontarienne d'examen, la Cour supérieure de justice de l'Ontario, la Cour de justice de l'Ontario et la Cour d'appel de l'Ontario. Elle a commencé sa carrière juridique au sein des services juridiques de la Gendarmerie royale du Canada et a par la suite agi à titre d'avocate à Postes Canada, où elle s'est spécialisée dans les domaines du droit du travail et de l'emploi, des droits de la personne et du droit relatif à la protection de la vie privée.

La juge O'Bonsawin a enseigné le droit des Autochtones dans le cadre du Programme de common law de l'Université d'Ottawa et a été responsable du Programme des relations autochtones du Groupe des services de santé Royal Ottawa. Elle prononce régulièrement des conférences sur des questions touchant les principes de l'arrêt Gladue, les enjeux autochtones ainsi que le droit relatif à la santé mentale, au travail et à la protection à la vie privée. La juge O'Bonsawin est également auteure de diverses publications, notamment : *A Difficult Road to Justice : The Relationship Between Mental Health and Access to Justice* dans la Revue de droit de McGill (2024); *Access to Justice and Gladue Reports : We All Have a Role to Play* dans Lawyer's Daily (2020); *A Principled Approach : Applying Gladue Principles at the Ontario Review Board* dans la Collection sur le droit des Autochtones pour l'Institut national de la magistrature (2018); *Canada's Bill C-14 [NCR] A Knee Jerk Reaction to Sensationalized Not Criminally Responsible Cases* dans Canadian Criminal Law Review (2016); Le livret sur la santé mentale : un guide pour les membres du système judiciaire (2016).

La juge O'Bonsawin est actuellement membre du conseil d'administration de la section canadienne de l'Association internationale des femmes juges et co-présidente de l'Association internationale des juges autochtones. Elle a siégé au Bureau des gouverneurs de l'Université d'Ottawa ainsi qu'à son comité exécutif et a été membre du conseil d'administration des Services juridiques autochtones à la Clinique d'aide juridique de l'Université d'Ottawa. Elle a été membre observatrice du comité d'adhésion de la Première Nation d'Odanak et membre du conseil d'administration de l'Institut canadien d'administration de la justice. Elle a été juge partenaire pour le soutien aux magistrates afghanes auprès de l'Association internationale des femmes juges.

La juge O'Bonsawin détient un baccalauréat ès arts de l'Université Laurentienne, un baccalauréat en droit de l'Université d'Ottawa, une maîtrise en droit de la Osgoode Hall Law School et un doctorat en droit de l'Université d'Ottawa. Elle a également reçu des doctorats honorifiques de l'Université Bishop's et de l'Université Laurentienne.

La juge O'Bonsawin a grandi à Hanmer, en Ontario, une petite ville francophone près de Sudbury. Elle est une Franco-Ontarienne parfaitement bilingue et elle est membre abénakise de la Première Nation d'Odanak.



BIOGRAPHY / BIOGRAPHIE

Dr. Anindya Sen

Anindya Sen is a professor at the Department of Economics where he has taught since 1998; the current director of Master of the Public Service program; the Associate Director for Waterloo Cybersecurity & Privacy Institute; and the Director for Graduate Diploma in Computational Data Analytics for the Social Sciences & Humanities (CDASH). He was the Associate Chair (Graduate Studies) for Economics before his directorship of the program. Prior to working at the university, Professor Sen was an Economist at the Competition Bureau, Industry Canada.

Professor Sen has been with the Master of Public Service program from its inception as a member of the cross-disciplinary program development team. His research interests are in the economics of public policy, with an emphasis on estimating the statistical effects of government intervention. In this respect, he has published research on the impacts of higher cigarette taxes on smoking, the effects of higher minimum wages on employment and poverty, the relationship between clearance rates and crime, and the consequences of incentive programs on electricity usage. His work on the effects of retail alcohol and marijuana deregulation has been acknowledged and cited in the National Post, The Globe and Mail, and the Toronto Star.

He practiced commercial litigation and energy regulation at Stikeman Elliott LLP (Toronto) from 1983 until 2006 and is a frequent lecturer on civil justice reform and workshop leader on the basics of appellate advocacy.

Anindya Sen est professeur au département d'économie, où il enseigne depuis 1998. Il est actuellement directeur du programme Maîtrise de la fonction publique, directeur associé du Waterloo Cybersecurity and Privacy Institute, et directeur du programme Diplôme universitaire supérieur en analyse des données informatiques pour les sciences sociales et humaines. Avant de prendre la direction du programme, il était président associé (études supérieures) du département d'économie. Avant de travailler à l'université, le professeur Sen était économiste au Bureau de la concurrence d'Innovation, Sciences et Développement économique Canada (ISDE).

Le professeur Sen fait partie de l'équipe interdisciplinaire chargée de l'élaboration du programme de maîtrise en service public depuis sa création. Ses recherches portent sur l'économie des politiques publiques, et plus particulièrement sur l'estimation des effets statistiques de l'intervention des pouvoirs publics. À cet égard, il a publié des recherches sur les effets de l'augmentation des taxes sur les cigarettes, les effets de la hausse du salaire minimum sur l'emploi et la pauvreté, la relation entre le taux des crimes élucidés et la criminalité, et les conséquences des programmes incitatifs sur la consommation d'électricité. Ses travaux sur les effets de la déréglementation de la vente au détail d'alcool et de marijuana ont été reconnus et cités dans le National Post, le Globe and Mail et le Toronto Star.

De 1983 à 2006, il a pratiqué le droit dans les domaines des litiges commerciaux et de la réglementation énergétique chez Stikeman Elliott LLP, à Toronto. Aujourd'hui, il donne fréquemment des conférences sur la réforme de la justice civile et anime des ateliers sur les fondements de la plaidoirie en appel.



BIOGRAPHY / BIOGRAPHIE

The Honourable Justice Ardith Walkem

At the heart of Justice Ardith Walpetko We'dalx Walkem's illustrious legal career are the Nlaka'pamux teachings she learned in childhood. She is the first First Nation woman to serve as a Justice of the Supreme Court of British Columbia, and her work on key Indigenous title, rights and treaty rights decisions.

An advocate for recognition of Indigenous laws and the rights of children, she authored *Wrapping Our Ways Around Them: Indigenous Communities and Child Welfare* to support Indigenous communities exercising their laws protect their children.

Access to justice has been a focus of Justice Walkem's work in the areas of human rights, raising awareness of discrimination that Indigenous peoples face, including within the justice system.

She is known for her innovative, empathetic, and thoughtful approach to law – an approach firmly rooted in Indigenous legal tradition.

Justice Walkem continues to empower the disenfranchised, teach the next generation, and shape a more equitable society.

L'honorable juge Ardith Walkem

La carrière juridique remarquable de la juge Ardith Walpetko We'dalx Walkem repose en grande partie sur les enseignements nlaka'pamux qu'elle a reçus dans son enfance. Première femme des Premières Nations à occuper un poste de juge à la Cour suprême de la Colombie-Britannique, son travail sur des décisions clés en matière de titres, de droits et de droits issus de traités autochtones a établi de puissants précédents quant au respect des droits des peuples autochtones.

Défenseuse de la reconnaissance des lois autochtones et des droits des enfants, elle est l'auteur de *Wrapping Our Ways Around Them: Indigenous Communities and Child Welfare*, qui vise à aider les communautés autochtones à exercer leurs lois et à protéger leurs enfants.

L'accès à la justice est au cœur du travail de la juge Walkem dans le domaine des droits de la personne, notamment en sensibilisant à la discrimination à laquelle sont confrontés les peuples autochtones, y compris au sein du système judiciaire.

Elle est connue pour son approche innovante, empathique et réfléchie du droit, une approche fermement ancrée dans la tradition juridique autochtone.

La juge Walkem continue de donner une voix aux personnes marginalisées, de former la prochaine génération et de façonner une société plus équitable.



BIOGRAPHY /BIOGRAPHIE

Sean Weir

On June 2, 2020, Sean Weir was appointed as the Executive Chair of Tribunals Ontario. His appointment was renewed on December 2, 2022 for an additional three-year term. Prior to this position, Mr. Weir was CEO of Canada's largest national law firm from March 1, 2000 to July 1, 2018. In his legal practice, Mr. Weir advised financial institutions, corporations and major pension funds.

Active in his community, Mr. Weir served as an elected Councillor of the Town of Oakville, a director of the Oakville Trafalgar Memorial Hospital and a director and Chair of Oakville Hydro. Mr. Weir was named a "Diversity Champion" by Women of Influence Magazine, received the Lexpert Zenith Managing Partner Award for Corporate Social Responsibility and was listed in the Lexpert/American Lawyer Guide to the Leading 500 Lawyers in Canada.

Le 2 juin 2020, Sean Weir a été nommé président exécutif de Tribunaux décisionnels Ontario. Sa nomination a été renouvelée le 2 décembre 2022 pour un mandat supplémentaire de trois ans. Avant d'occuper ce poste, M. Weir a été PDG du plus grand cabinet d'avocats national du Canada, du 1^{er} mars 2000 au 1^{er} juillet 2018. Dans le cadre de son travail dans le domaine juridique, M. Weir a conseillé des représentants d'institutions financières, d'entreprises et d'importants régimes de retraite.

Engagé dans sa collectivité, M. Weir a été conseiller municipal élu à Oakville, membre du conseil d'administration de l'Hôpital Trafalgar Memorial d'Oakville et membre du conseil d'administration et président d'Oakville Hydro. Il a été nommé « champion de la diversité » par le magazine Women of Influence, a reçu le prix de responsabilité sociale Lexpert Zenith accordé à un associé directeur et a été nommé dans le guide des 500 avocats les plus influents au Canada (Lexpert/American Lawyer Guide to the Leading 500 Lawyers in Canada).